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PROTOKÓŁ NR VI/2024 

 

z VI sesji nadzwyczajnej  
RADY MIASTA GDAŃSKA,  

która odbyła się w dniu 4 września 2024 roku  
w Nowym Ratuszu ul. Wały Jagiellońskie 1  

 

 

Początek obrad godz. 08:30 

W sesji na 34 udział wzięło 29 radnych. 

  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 

PUNKT 1 

SPRAWY REGULAMINOWE 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska 

Otworzyła obrady VI sesji nadzwyczajnej Rady Miasta zwołanej na wniosek prezydent 
Miasta Gdańska. Oczytała zaplanowany porządek obrad.  

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

 

PUNKT 2 

UCHWAŁA 

 
1) w sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach 

Gdańskiego Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z ponoszenia opłat (druk nr 88);  

 
        Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

        Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 
       Renata Topór – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
 

Komisja wiodąca: K. Strategii, Budżetu i Nadzoru Właścicielskiego – pozytywna  
        K. Polityki  Społecznej, Zdrowia i Praw Człowieka  - pozytywna 
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MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Szanowni państwo przede wszystkim dziękuję za zwołanie sesji w tak nadzwyczajnym 
trybie. Dziękuję, że państwo stawiliście się, aby pochylić się nad tą ważną uchwałą. 
Referując uchwałę, również przedstawię argumenty i powody dla których tak 
musieliśmy zdynamizować proces zmian dotyczących opłat w gdańskim zespole 
żłobków. Po pierwsze bardzo się cieszymy, jest to bardzo pozytywna wiadomość, że 
program Aktywny rodzic został wprowadzony w Polsce.  Program będzie realizowany 
od 1 października, a to co jest bardzo ważne w tym programie to, że rodzice nie będą 
musieli ponosić opłat za opiekę żłobkową lub w znacznym stopniu zostaną one 
zmniejszone. Drugi aspekt, który jest bardzo ważny, to to, że rząd bierze 
współodpowiedzialność za organizowanie, a przede wszystkim finansowanie opieki 
żłobkowej. Jest to dla nas bardzo ważne, ponieważ w Gdańsku za jedno miejsce  
w żłobku za każdy miesiąc koszt wynosi w tej chwili 2900 zł. W tych kosztach zawarta 
jest nie tylko opieka, ale również koszt wytworzenia wyżywienia, inwestycje i cała 
obsługa żłobków, a rodzice ponoszą w tym momencie opłaty w wysokości 890 zł. Od 
1 października tej opłaty ponosić nie będą musieli. A pozostanie jedynie opłata za 
wyżywienie w kwocie 10 złotych miesięcznie. To, na czym nam zależy jako gminie, to 
oczywiście zwiększenie udziału programu rządowego w kosztach ponoszonych przez 
nas na opiekę nad dziećmi. I tak opieka w tej chwili to 1088 dzieci, którymi opiekujemy 
się w 13 żłobkach. I teraz przejdę do tematu, który był dla mnie bardzo ważny i który 
budził moje największe obawy. Wiemy, że każda reforma, każda zmiana zawiera 
również pewien okres przejściowy, co wiązało się z tym – nie ukrywam, że ja 
obawiałam się tego, w jaki sposób ona wpłynie na rodziców, jeżeli podniesiemy te 
opłaty. W ostatnich dniach odbyliśmy szereg spotkań z panią ministrą Aleksandrą 
Gajewską z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, a także z dyrektorem 
jednego z jej departamentów, który zajmuje się tym programem i mieliśmy okazję 
dyskutować na temat programu, a także uzyskać zapewnienia bezpieczeństwa dla 
wielu rodzin, o które najbardziej się obawialiśmy. Co to oznacza? Od 1 października 
rodziny będą mogły składać wnioski. Jeżeli szanowni radni przyjmą dzisiaj uchwałę 
przedstawioną podnoszącą opłaty za żłobki do kwoty przewidzianej w programie, 
rodzice nie poniosą żadnego kosztu a środki wpłyną bezpośrednio na konto 
Gdańskiego Zespołu Żłobków. Co ważne, nawet ci rodzice, którzy z jakiegoś powodu 
nie wypełnią wniosków w październiku, nie będą potrafili tego zrobić, zapomną, będzie 
to dla nich trudne, spóźnią się, mają czas do końca grudnia na wypełnienie tych 
wniosków i również gmina pozyska te środki. To bardzo ważne, bo naprawdę,  tak jak 
już powiedziałam, nie chciałabym, żeby ktoś wpadł w jakąś sytuację, w której musi 
ponosić wyższe kwoty i nie odzyskuje tego z programu. Tutaj program rzeczywiście 
zaopiekował się tymi rodzicami  w ramach programu. Intencja programu jest taka, że 
zrozumienie jest i na pewno każdy wniosek, kto wypełni wniosek, a każdy na pewno 
otrzyma od nas wsparcie, o tym za chwilę, będzie miał te opłaty, te opłaty zostaną 
poniesione i żaden rodzic kosztu tutaj nie będzie ponosił. Podsumowując sama 
uchwała podnosi koszt, podnosi opłatę żłobkową do 1500 złotych miesięcznie dla 
każdego dziecka, które nie posiada orzeczenia o niepełnosprawności, natomiast do 
1900 złotych dla dzieci, które takie orzeczenie posiadają. W ramach naszych umów  
z rodzicami  taki korekty zostaną wykonane. Natomiast również skorygujemy terminy 
ponoszenia tych opłat i będą one dostosowane całkowicie do terminów przewidzianych 
w programie, a więc wpływy  do Gdańskiego Zespołu Żłobków będą przychodzić  
z miesięcznym to koniec listopada. Bardzo się cieszę, że otrzymaliśmy te zapewnienia 



3 
 

od Ministerstwa. Bardzo się cieszę, że zadbano w okresie przejściowym wszystkich 
rodziców, bo mam pewność, że jeżeli przedstawiam dzisiaj państwu tę uchwałę, to 
wiem, że wszyscy będą zaopiekowani , że zdążymy wdrożyć ten program do  
1 października, że gmina do końca tego roku odzyska z tego programu milion 
siedemset tysięcy złotych, czyli za sam październik 840 tysięcy złotych. Chcę też 
zapewnić, że wszyscy rodzice od czwartku, których dzieci są Gdańskim Zespole 
Żłobków, otrzymają informacje na temat  zmian, a od 1 października, kiedy będzie 
można już wypełniać wnioski, otrzymają wsparcie w wypełnieniu tych wniosków i do 
tego została zobowiązana pani dyrektor Gdańskiego Zespołu Żłobków i będzie to 
realizowane przez panie kierowniczki wszystkich 13 żłobków w Gdańsku. Jestem 
przekonana, że przy takim wsparciu będziemy sprawnie mogli wejść w nowy program 
i skorzystać z korzyścią dla wszystkich, dla rodziców, dla dzieci, a także dla gminy, co 
jest nie bez znaczenia. Podczas komisji padło też pytanie, może też od radnego 
Gierszewskiego z pytaniem, w jaki sposób myślimy o zagospodarowaniu tych 
środków. Oczywiście środki wchodzą na rachunek gminy, będą dochodem. Natomiast 
już od stycznia wchodzą standardy opieki nad dziećmi do  lat trzech, w których 
tworzeniu współuczestniczymy. Już od 2 lat działaliśmy aktywnie  w    Parlamentarnej  
Komisji, Sejmowej Komisji, Komisji Sejmowej do spraw opieki nad dziećmi do lat trzech 
i te standardy będą od nas wymagały  na pewno zwiększonych nakładów, zwłaszcza 
na doposażenie a także wsparcie podnoszenia kwalifikacji kadry. Także myślę, że tutaj 
te środki naprawdę nam się bardzo przydadzą. Bardzo proszę o przyjęcie przedłożonej 
uchwały.  
 
UDZIAŁ W DYSKUSJI WZIĘLI: 
 
PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  
 
Ja mam pytanie odnośnie tych kwot, bo wspominała pani, zresztą tak jest też  
w uzasadnieniu, że ten milion siedemset tysięcy złotych jest szacowane środki, jakie 
zostaną w budżecie powiedzmy miasta Gdańska, czy też będą dodatkowym zasobem. 
Natomiast być może o czymś nie wiemy, bo jednak milion siedemset w ciągu  
3 miesięcy a 840000 złotych miesięcznie, to nie są kwoty. Czy to wynika po prostu  
z pewnego założenia, że część rodziców być może po prostu nie będzie się ubiegała 
itd. Z czego wynika ta różnica? No bo jest prawie osiemset tysięcy złotych   różnicy 
przy założeniu, że 3 miesiące zostają do końca roku.  

 
MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Bardzo dziękuję za zwrócenie uwagi. Pieniądze za grudzień wpłyną w styczniu, stąd 

widzimy taką kalkulację do końca tego roku. 

 

ŻANETA GERYK – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej 

Szanowni Państwo ja już dzisiaj na Komisji Polityki Społecznej zadałam to pytanie, ale 

z racji tego, że rodzice, osoby zainteresowane wracają do tego, to jeszcze chciałabym 

poprosić raz o odpowiedź. Chodzi mi o dystrybucję środków. Czy ten bon, czy to 

będzie wypłacane w formie pieniężnej, czy to jest po prostu za dzieckiem, tzw. bon, 

który będzie już do odzyskania w odpowiedniej placówce? 
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MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Mechanizm jest skonstruowany  w taki sposób, że rodzice wnioskują do ZUS  

o świadczenie aktywny rodzic, w tym programie Aktywny w Żłobku. Nasze żłobki ale 

także wszystkie, które będą się ubiegać o świadczenie znajdują się w rejestrze tych 

punktów świadczących opiekę żłobkową i środki bezpośrednio zostaną przekazane 

do, w naszym przypadku Gdańskiego Zespołu Żłobków do wysokości kosztu tej opieki 

dla rodzica; w naszym przypadku zgodnie z uchwałą. W przypadku innych, np. 

prywatnych, czy niepublicznych punktów, to do wysokości kosztu. I też może tutaj  

w tym miejscu dodam, że ta uchwała nie wpływa na Gdański Bon Żłobkowy.  Gdański 

Bon Żłobkowy zostaje i można się o niego ubiegać w Gdańskim Centrum Świadczeń.  

PIOTR GIERSZEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  
 
Rozmawialiśmy pani prezydent na komisji, bo to jest dość specyficzna uchwała Rady 

Miasta na którą zwróciliśmy uwagę. Wszyscy głosowaliśmy „za” – ja mówię tu o Komisji 

Polityki Społecznej. Głosowaliśmy o ironio za podwyżkami. Natomiast faktycznie to nie 

jest podwyżka i ona jest de facto dla rodziców neutralna. I powtarzam słowa, które 

padły na komisji. Natomiast sytuacja jest taka, że to jest swoisty zysk, zysk gminny, 

żeby było jasne. Czyli to jest wartość dodana, jakby nie patrzeć. Natomiast jest rzecz 

dość istotna, żeby też pójść z pewnym takim pozytywnym przekazem tejże uchwały, 

żeby wykorzystać wszelkie środki i dotrzeć do rodziców i nie tylko, ale przede 

wszystkim do nich właśnie ze względu chociażby na fakt wystąpienia ewentualnie  

o ten przysłowiowy zwrot. Natomiast żeby rodzice to odebrali właśnie jako dobre, dobre 

rozwiązanie, gdyż ta przysłowiowa – przepraszam za słowo, oszczędność wynikająca 

chociażby do końca roku faktem około 2 milionów 400 tysięcy, a w przyszłości więcej 

będzie mogła wpływać na rozwój infrastruktury właśnie polityki społecznej. Moja 

prośba była i wiem, że tutaj było takie dość zrozumienie aczkolwiek przerażenie  

w oczach niektórych radnych, jak powiedziałem, że jako radny będę wnioskował za 

ubezwłasnowolnieniem prezydenta miasta Gdańska w podjęciu decyzji dotyczących 

tychże finansów. Mówiłem to oczywiście w trosce o fakt tego, żeby te pieniądze nie 

poszły na nic innego niż właśnie na politykę społeczną, o której mówimy, ponieważ 

jest to ten przysłowiowy bonus, który uzyskujemy właśnie z tejże polityki i tu nie chodzi 

o to, żeby nie dawać możliwości. Natomiast dać do zrozumienia, że to radni miasta 

Gdańska są dysponentem tychże pieniędzy. My jesteśmy przedstawicielami 

mieszkańców Gdańska i nie mówię, że my wiemy najlepiej, natomiast w interesie 

mieszkańców Gdańska podejmujemy m.in. tą uchwałę, żeby właśnie było, 

przepraszam lepiej, a lepiej właśnie tutaj zdecydowanie. I dziękuję za to, że pani 

prezydent to powiedziała i chciałbym żeby to było właśnie w protokole podkreślone, że 

te pieniądze znajdą się właśnie w tejże polityce. Natomiast co do formy przekazania 

tychże pieniędzy, mi akurat ona się podoba -tak, bo to jest kwestia dotycząca 

wyposażenia, dotycząca tak jak pani powiedziała nawet szkolenia, przygotowania 

nauczycieli do, jak gdyby tutaj do tej nowej formuły i pracy i wzmocnienia warsztatu 

nazwijmy to, pracy jako nauczycieli. Jako metodyk jestem jak najbardziej „za”. 

Pochwalam to. Mam nadzieję, że pani prezydent, tak jak powiedziałem rączkami nie 

wypuści tych pieniędzy i rzeczywiście je przeznaczy na te właśnie; widzę pani Skarbnik 
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się uśmiecha ale powiem tak, no to jest podstawa też, jak gdyby, przekonania 

większości żadnych docelowości, a prosiłbym koleżanki i kolegów żeby gdzieś z tyłu 

głowy mieli głosując dzisiaj za tym, że te pieniądze pójdą na ten cel właśnie społeczny. 

Pani Skarbnik, niech pani traktuje to w jakiś sposób jako znaczone pieniądze. Ja pół 

żartem, pół serio tu mówię, bo to jest, mówię, wartość dodana, ale nie wypuszczajmy 

tych milionów, skoro je zdobędziemy, to żeby one zostały dokładnie w tej dziedzinie  

w której ta faktyczna, jeśli tak można powiedzieć oszczędność zostanie.  

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Pan radny zwrócił się do pani Skarbnik, która tutaj przypomniała i to jest istotne, 

żebyśmy powiedzieli, ze tak z jednej strony standardy, ale też te standardy, ale również 

pozyskaliśmy 38 milionów na realizację nowych miejsc żłobkowych, tych miejsc 

żłobkowych będzie 550. Te środki z aktywnego malucha będą przeznaczone na 

budowę, ale też utrzymanie nowych miejsc, także i standardy i utrzymanie i generalnie 

rozwój, no i też skrócenie kolejki. To są na pewno nasze cele i do tego będziemy dążyć. 

A tak jak mówimy cieszymy się, że rząd bierze współodpowiedzialność za tę opiekę  

i że rodzice nie będą musieli  ponosić opłat, za wyjątkiem opłat za wyżywienie.  

PIOTR GIERSZEWSKI - Radny Klubu Prawo i Sprawiedliwość  
 
Jeszcze jedno zdanie, zgoda, ja zresztą nie mówiłem o przeznaczeniu tych pieniędzy 

na budowanie żłobków, a właśnie inwestycje, inwestycje tu m.in. też takie zasoby 

ludzkie, a także wyposażenie warsztatu dla wychowawców  w przedszkolach. Także 

w tym kontekście to powiedziałem, a mam nadzieję, że się to nam uda zrealizować  

i też rzeczywiście pieniądze otrzymamy.  

CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Szanowni państwo, jako radni Koalicji cieszymy się, że z tego rządowego wsparcia  

w Gdańsku będziemy korzystać już od pierwszego możliwego momentu i bardzo 

dobrze, będziemy korzystać już od pierwszego możliwego momentu i bardzo dobrze, 

że dzisiaj spotykamy się na tej sesji nadzwyczajnej, żeby jak najszybciej przyjąć 

odpowiednią uchwałę w tej sprawie. Zwróćmy uwagę w tej całej dyskusji na fakt – pani 

prezydent proszę poprawić, jeśli się mylę, ale koszt utrzymania opieki nad dzieckiem 

w żłobku publicznym, miejskim w Gdańsku to jest około 2800 zł. Czyli my tak naprawdę 

tym bonusem tutaj nazywanym w te dyskusji zmniejszamy koszty, które do tej pory 

musiał ponosić samorząd, ponieważ jeśli, no prosty rachunek matematyczny, jeśli 

koszty mamy na poziomie 2800 złotych wpływy od rodziców to jest 890 złotych, no to 

prawie 2000 złotych co miesiąc do każdego dziecka w żłobku z budżetu miasta 

musieliśmy dopłacać. Cieszę się, że polski rząd pierwszy raz w historii w tak dużej 

mierze włączył się w tą odpowiedzialność za opiekę nad najmłodszymi. Pierwszy raz 

w historii wsparcie na opiekę żłobkową jest tak duże aż 1500 złotych i myślę, że to jest 

nie tylko ułatwienie dostępu do żłobków dla dzieci, dla rodziców. Jeśli tutaj porównamy 

tę kwotę  1500 złotych, kosztów, które będą od października z wpływem ze strony 

państwa w kwocie 1500 złotych, no to będą to de facto żłobki bezpłatne dla rodziców, 

więc jest duże wsparcie dla rodziców ze strony rządu polskiego, ale też jest to wsparcie 

dla samorządów. To znaczy odciążenie samorządów, bo jeśli aż 1500 złotych tych 

kosztów jest finansowanych przez państwo, no to jest realne zdjęcie ciężaru  
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w znacznej mierze z samorządów, a przełożenie tych ciężarów na państwo co 

uważam, że jest dobrym kierunkiem. I pani prezydent proszę też o weryfikację 

informacji, czy ten koszt to jest około 2800 złotych miesięcznie, jeśli chodzi o jedno 

dziecko? 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
2770 bez kosztów inwestycji i wyżywienia.  

MARTA MAGOTT – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Ja przede wszystkim chciałam wszystkim podziękować, że się dzisiaj widzimy 

i że możemy już uchwalić, mam nadzieję to wprowadzenie od października dlatego, 

że jest to absolutny zysk i dla rodziców i dla naszego miasta. Bo tak mi się wydaje, że 

to nie jest neutralne dla rodzica, dlatego, że rodzic od października nie będzie ponosił 

kosztów 890 złotych opłaty z żłobkowej, tylko będzie ponosił koszt 0 złotych, więc my 

niby podwyższamy teraz stawkę do 1500, ale tylko dlatego, żeby to wszystko było 

opłacone z pieniędzy rządowych dla samorządu, więc jest to program, który absolutnie 

trzeba uchwalić i nie ma żadnej innej możliwości tutaj. Proszę też zwrócić uwagę, że 

to przyniesie zysk dla każdego rodzica. Dlatego, że rodzic będzie mógł wrócić do 

pracy. Przede wszystkim kobieta będzie mogła wrócić na ścieżkę zawodową, więc 

dziękuję za to, że się dzisiaj spotkamy i mam nadzieję, że więcej takich programów 

przed nami.  

JOLANTA BANACH – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska  

Ja już nie będę zabierała więcej czasu. Wszystkie kwestie wątpliwe wyjaśniła pani 

prezydent i pani wiceprzewodnicząca Marta Magott, mówię o Komisji Polityki 

Społecznej. Ale jedna rzecz musi do końca wybrzmieć, oprócz oczywiście tego, że to 

nie jest rozwiązanie neutralne dla rodziców, ponieważ przynosi ewidentną korzyść. 

Czyli bezpłatny pobyt dziecka w żłobku, ale podzielając troskę o to, aby te środki, które 

zaoszczędzi w cudzysłowie samorząd, czyli które pozwolą obniżyć koszty pobytu 

dzieci czy utrzymania miejsca żłobkowego, aby te środki  koszty pobytu dzieci czy 

utrzymania miejsca żłobkowego, aby te środki z powrotem były reinwestowane  

w obszarze polityki społecznej i tak się niewątpliwie stanie – o czym mówiła pani 

prezydent. Bo nie tylko zamiar utworzenia około 550 dodatkowych miejsc w postaci  

2 nowych żłobków na Paganiniego i Czerskiej ale rozbudowę już istniejących -tak. 

Czyli mamy zapewnienie, że środki w ten sposób zaoszczędzone w cudzysłowie trafią 

na rozbudowę istniejących placówek, co pozwoli zwiększyć ilość miejsc w placówkach 

publicznych, bo to jest bardzo ważne ze względu na stabilizowanie w ogóle opłat na 

tym rynku też w cudzysłowie, bo  mamy proszę państwa 70 żłobków z czego 13 

samorządowych. W związku z tym akurat ten program ma tę dobrą zaletę, że pozwala 

na kontrolowanie cen, zapobiegając ich nadmiernym podwyżkom w podmiotach 

niepublicznych. Tam jest limit ponad, który nie mogą placówki prywatne podnieść 

opłaty, jeżeli chcą skorzystać z programu i to jest chyba największa jego zaleta. Tak 

czy siak jest to olbrzymia korzyść dla rodziców placówek publicznych i dla rodziców, 

którzy umieszczają dziecko w placówkach niepublicznych.  
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PRZEMYSŁAW MAJEWSKI – Radny klubu Prawo i Sprawiedliwość 

Pani prezydent, była też mowa o tym, że rodzice będą tak naprawdę ponosili koszty 

wyżywienia, więc ja być może nie bezpośrednio w tym temacie ale w tym temacie 

powiązanym. Czyli jeśli chodzi o kwestię obniżek opłat za jedzenie w stołówkach 

szkolnych. To dotyczy głównie nie samorządowych szkół w Gdańsku. Wiem, że pismo 

z pani strony poszło do szkół, żeby przestrzegały artykułu zdaję się 106 Prawa  

Oświatowego. Natomiast cały czas docierają informacje, ze z jednej strony szkoły 

dostosowują, czyli obniżają te kwoty, nie wliczają po prostu wynagrodzeń pracowników 

i tak dalej do kosztu jedzenia stołówkach. Ale prośba o to, żeby przeprowadzić też taki 

monitoring, czy wszystkie szkoły w tym roku szkolnym dostosowały się do tych 

zapisów.  

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Szanowny panie radny, rzeczywiście jesteśmy tutaj w kontakcie z placówkami 

publicznymi, nie samorządowymi, bo tutaj to jest to partnerstwo, które jest dla nas 

kluczowe; w ramach swoich uprawnień możemy dokonywać jakichkolwiek kontroli. 

Natomiast bez wątpienia będziemy ponawiać, bo rzeczywiście opłata, którą rodzice 

mogą wnosić w przedszkolach i szkołach – to jedynie ten tzw. wsad do kotła.   

KATARZYNA CZERNIEWSKA  – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Pani prezydent, wyobrażam sobie, że wielu rodziców, maluchów nas słucha  i w takim 

może harmidrze dnia codziennego chciałabym żeby dostali może najjaśniejszy 

przekaz jednozdaniowy. Czy zatem prawdą jest, że rodzice dzięki tej uchwale jedyną 

opłatę, jaką będą ponosili to opłata za wyżywienie w wysokości 10 złotych za dzień 

wyżywienia dziecka w żłobku? 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Pani radna, w tej chwili nasz regulamin, tak, rodzice jeśli wypełnią wniosek – tak. Jeżeli 

ich dzieci chodzą do żłobków publicznych, jeśli wypełnią wniosek, opłata za opiekę 

żłobkową wyniesie zero od 1 października. Jedyną opłatą, którą rodzice będą wnosić 

jest opłata za wyżywienie zgodnie z aktualną uchwałą i aktualną kalkulacją. Ta kwota 

to 10 złotych. Natomiast wiemy, że ona nie jest pełną kwotą za koszty wyżywienia jakie 

ponosimy.  

KATARZYNA CZERNIEWSKA  – Radna Klubu Wszystko dla Gdańska 

Dziękuję za potwierdzenie i jeszcze jedna prośba o dopowiedzenie, tak jak pani 

prezydent wspomniała jeśli wypełnią wniosek. Była mowa w pani wystąpieniu 

referującym uchwałę o tym, że rodzice otrzymają wszelką potrzebną pomoc, o to 

chciałam dopytać. Jak będzie zorganizowana ta pomoc? Podczas posiedzenia Komisji 

Strategii i Budżetu rozmawialiśmy o tym, że każda placówka żłobkowa będzie miała 

takie miejsce dedykowane wraz z opiekunem, który wesprze rodziców. Czy coś już 

wiadomo o tym, jak to będzie możliwe? Wyobrażam sobie, że pewnie część rodziców 

będzie chciała przy okazji przyprowadzania dziecka, czy też przy okazji odbierania 

dziecka, czy zatem przewidujecie państwo jakieś zapisy na godzinę, żeby też nie 
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tworzyły się być może te kolejki? Wiem, wspominała pani prezydent, że jest to możliwe 

wypełnienie wniosku aż do grudnia i otrzymanie nadal już z wyrównaniem od 

października  tej kwoty. Jak to zrobić żeby to wszystko przebiegło płynnie, sprawnie  

i wszyscy zainteresowani otrzymali, no taką mieli pewność, że wezmą udział po prostu 

w tym programie?  

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 

traktowania 

Każdy rodzic lub opiekun dziecka jeżeli potrzebuje wsparcia w wypełnieniu wniosku, 

powinien zgłosić się do kierowniczki żłobka do którego uczęszcza maluch i to zostanie 

już umówione, znaczy to wsparcie zostanie dostarczone, że tak powiem.  

JAN PERUCKI – Radny Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Pani prezydent, moje pytanie dotyczące trochę tematu obok tego druku ale  

w nawiązaniu bezpośrednim, ponieważ chciałem dopytać o plany inwestycyjne co do 

nowych lokalizacji i właśnie wskazania tych lokalizacji nowych żłobków, jak i miejsc, 

które tam wygenerujemy dzięki temu i jak to się ma w korelacji do oczekiwania młodych 

rodziców, opiekunów. Jeżeli chodzi o zapotrzebowanie właśnie na tego typu usługę 

społeczną więc chciałem właśnie podpytać i też w kwestiach finansowych, czy ten 

program też będzie albo dużym stopniu będzie miał finansować tego typu inwestycje? 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Jeśli chodzi o środki, które pozyskaliśmy z Programu Aktywny Maluch wnioskowaliśmy 

pierwotnie o kwotę 22 miliony. Następnie otrzymaliśmy zgodę na zwiększenie do 38 

milionów złotych. Powstaną dwa nowe żłobki przy ulicy Czerskiej i Paganiniego.  

W różnych żłobkach też będziemy dobudowywać a to skrzydło, a to piętro, więc tutaj 

jeszcze jesteśmy z dyrekcją Rozbudowy Miasta Gdańska w dialogu, też tutaj 

sprawdzamy możliwości. Suma, czyli ten wskaźnik, który musimy osiągnąć, to jest 

500, niemal 550 miejsc żłobkowych i musimy to zrealizować do czerwca 2026 roku. 

Także jesteśmy bardzo tutaj aktywni, jeśli chodzi o realizację.  W tej chwili jest to 

kluczowe faktycznie dla zmniejszenia  kolejki. Mamy w tej chwili oczekiwanie na 

miejsce w żłobku publicznym to od 18 do 24 miesięcy. Liczba osób, które skorzystały 

z bonu żłobkowego, bo naszym sposobem na rozładowanie tej kolejki i zapewnienie, 

że osoby mają dostęp do żłobków jest właśnie Gdański Bon Żłobkowy. Liczba osób, 

które skorzystały w ubiegłym roku z bonu żłobkowego to 600 około 650 dzieci, a więc 

biorąc pod uwagę to, że oprócz tych miejsc żłobkowych, które my wygenerujemy dzięki 

Programowi Aktywny Maluch, organizacje pozarządowe też planują zbudować około 

300 miejsc. Uważamy, że ta kolejka będzie w znacznej mierze rozładowana i tutaj, no 

oczywiście nie będę wróżyć z susów- nie wiem, tutaj też trzeba brać pod uwagę 

demografię, ale no uważamy, że ta kalkulacja jest właściwa, biorąc pod uwagę liczbę 

osób ubiegających się po Gdański Bon Żłobkowy. Liczbę miejsc, które zostaną 

utworzone to powinno jedno w drugim, że tak powiem się zamknąć.  
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AGNIESZKA BARTKÓW – Radna Klubu Koalicji Obywatelskiej  

Ja mam takie pytanie i prośbę przy okazji tego wątku, ponieważ dwie rady dzielnic 

Orunia- Św. Wojciech  Lipce i Olszynka od ponad 7 lat wnioskują o żłobek. Był 

obiecany żłobek w Przedszkolu Pozytywnym nr 3 przy Trakcie Św. Wojciecha z racji 

arterii, która graniczy z tym też przedszkolem, że będzie tam otworzony punkt 

żłobkowy, ale nie doszło do skutku. Chciałabym odświeżyć ten temat, bo to jeszcze 

było za czasów pana Grzegorza Szczuki, więc na jakim etapie to obecnie jest? Pewnie 

będę się uśmiechać do nowej pani dyrektor Wydziału Edukacji, no i do pani prezydent 

żeby jednak ten teren miasta też objąć taką troską o te maluchy bo tam też się rodzą 

dzieci.  

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Tak, tak, to rzeczywiście. Dziękuje za zwrócenie uwagi. Wiem, że tam są liczne  

i punkty żłobkowe i przedszkolne, ale to wszystko jeszcze raz sprawdzę i wrócę do 

pani radnej.  

Głosowanie  (druk 88) 

Za                          29 
Przeciw                 0 
Wstrzymało się    0 
 

Rada Miasta Gdańska w głosowaniu przyjęła 

 
UCHWAŁĘ Nr VI/85/24 

 

   Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wysokości opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w żłobkach Gdańskiego 

Zespołu Żłobków oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  

z ponoszenia opłat 

 

z dnia 4 września 2024 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 3  do niniejszego protokołu 

MONIKA CHABIOR - Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego i równego 
traktowania 
 
Dziękuję wszystkim państwu radnym w imieniu gdańskich dzieci.  
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PUNKT 3 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

AGNIESZKA OWCZARCZAK – Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska  

Na  tym wyczerpaliśmy porządek obrad dzisiejszej sesji zamykam obrady. Bardzo 

państwu dziękuję za udział. 

 

 

 

 

Koniec 9:17 

 

Przewodnicząca 

Rady Miasta Gdańska 

 

Agnieszka Owczarczak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

na podstawie zapisu w formie cyfrowej 

Inspektor BRMG 

Anna Staniszewska  

 


